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Dagsorden Skolebestyrelsesmøde Specialskolen 

Dato og tid: 15. december 2020 

 Mødet er denne dag to-delt. 

1. del er sammen med Børneskoleudvalget fra kl. 17 – 18.30 

2. del er fra kl. 18.45 til kl. 20 

Sted: Personalerum, Østofte landsbyordning 

Forplejning: Kaffe, te, småkager ved 1. del af mødet. I pausen sandwich 

Deltagere: Forældrerepræsentanter: Henriette Hansen, Martin Simonsen, Rikke Østfeldt-Witt, Torben 

Pihl, Anne S Christensen, Casper Løje Pedersen 

 Medarbejderrepræsentanter: Inge Tuncer, Jeanette Reynolds 

 Gæster: Linda Fausing, Maria Østergaard og Lone Gasberg Andersen 

Fraværende:  Forældrerepræsentanter: Rene Liljedahl, Anita Hansen 

 Medarbejderrepræsentanter:  

 

 

Dagsorden til 1. del kl. 17.00 til 18.30 

1.  Status vedr. pladsudfordringer i Østofte, kl. 17.00 til 17.30 

Orientering ved skoleleder og bestyrelsesformand om pladssituationen for specialskolens 

børn på Østofte Landsbyordning og efterfølgende drøftelse og spørgsmål. 

Referat: 

Forvaltningen er meget interesseret i at høre hvordan det går.  

Østofte:  Vi var pænt udfordret da vi startede i august. Flere og flere børn trives i daglig-

dagen. Den største udfordring er pladsen. Vi har 60 elever og pladsmæssig burde der 

være max 45 børn. Der skal være plads til dem – vi skal ikke blive ved med at flytte 

dem. 

Kælderen må ikke benyttes til undervisning. Der er nye regler.  

 

 

2. Status på flytning af autismetilbuddet fra Blæsenborg til Hors-
lunde, 17.30 – 18.00 

Orientering ved skoleleder og skolebestyrelsesformand om den nu gennemførte flytning 

og efterfølgende drøftelse og spørgsmål. 

Referat: 

Det er 2 uger siden at de flyttede – henover en torsdag-fredag. 

Flytningen er umiddelbart gået fint, men vi ved godt at der pludselig kan komme reaktio-

ner fra eleverne. Medarbejderne skal også finde sig til rette i alt det nye. For børnene 

handler det også om transporten og morgenrutinen. Visionen er, at en elev (og på sigt 

gerne flere) vil kunne modtage undervisning i et antal timer på almen skoledelen i Hors-

lunde.  
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På sigt kunne det være godt, at børnene kan samles i et større fællesskab.  

Centerafdelingen mangler noget opdeling af lokaler efter udflytningen af autisterne.  

 

3. Status på transport 

Orientering ved skoleleder og bestyrelsesformand og efterfølgende drøftelse og spørgs-

mål. 

Referat: 

Vi har et godt samarbejde med Nymands busser. Nogen af børnene kører temmelig lang 

tid hver dag. Nymand er i gang med at ændre på kørslen for dem. Med flekstrafik er det 

anderledes da det ikke kan være den samme chauffør hver dag.  

Hvis der er elever der er meget udfordret er udvalget klar til at se på den enkelte sag.  

 

Pause kl. 18.30 – 18.45 

Dagsorden til 2. del kl. 18.45 – 20.00 

4. Godkendelse af dagsorden til 2. del af mødet 

Sagsfremstilling:  

Evt. nye punkter til dagsorden 

 

Referat: 

Godkendt 

5. Referat fra sidste møde 

Sagsfremstilling 

Godkendelse af referat fra den 17. november 

 

Referat: 

Godkendt 

6. Beretning formand, kl. 18.55 – 19.00 

Sagsfremstilling:  

Formanden fremlægger aktiviteter mv. skolebestyrelsen har været involveret i siden sid-

ste møde. 

 

Referat: 

Der har været et virtuelt landsmøde. Det var forvirrende. Martin er blevet 2.supp. i fæl-

lesgruppen. 
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7. Beretning skoleleder, kl. 19.00 – 19.15 

Sagsfremstilling: 

Skoleleder beretter om seneste fra skolen. 

 

Nyt fra afdelingerne herunder elevfravær og evt. indsatser i forbindelse med 

elevfravær 

Afdelingsledere orienterer kort, 2-3 min. 

 

Nyt om SFO 

Bl.a. ny SFO leder og medarbejder. 

 

Specialskolens hjemmeside 

Hjemmesiden kan ses på adressen: https://specialskolenlolland.aula.dk 

 

 

Referat: 

Budgettet er først kommet i dag. Vi er på knapt 4 mill i underskud. Børnene må have 

max 10% ulovligt fravær – så skal hjemmet kontaktes. Personalefraværet har været 

størst i centerafdelingen. Manglende afdelingsleder i en periode kan måske være årsa-

gen. Der er nu taget fat i sygefraværssamtaler.  

Vores fysioterapeut har sagt op og det vil give mening at ansætte en ergoterapeut mere i 

stedet for en fys. Forventet ansættelse 1/3-21.  

Vi har ny SFO leder med start 4. januar 2021.  

 

  

8. Dannelse af forældreråd på afdelingerne, kl. 19.15 – 19.30 

Sagsfremstilling: 

Som følge af styrelsesvedtægten – se herunder - har skolebestyrelsen i Specialskolen 

Lolland til opgave at sikre, at der oprettes forældreråd ved skolens afdelinger. 

Det betyder, at der overordnet skal oprettes forældreråd ved Specialskolens afd. Maribo 

(Centerafdelingen), afdeling Østofte/Nakskov og afdeling Horslunde. 

 

§ 6. På skoler med flere afdelinger vælges et forældreråd.  

Stk. 2. Bestyrelsen fastlægger rammer og principper for forældrerådenes arbejde og 

samarbejde med bestyrelsen. 

 

Der er vedlagt et oplæg til rammen for forældrerådene. Skolebestyrelsen bedes drøfte 

rammen samt forslag til de nævnte ændringer/rettelser. 

  

https://specialskolenlolland.aula.dk/
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Referat: 

Der har været henvendelse fra forældre. Det er svært at skabe kontakt når man ikke kan 

mødes. Det er nødvenligt at væbne sig med tålmodighed i disse corona tider. Forslag om 

at lave en flyer.  

” forældrerådets sammensætning (se bilaget) Pkt. 12 flyttes ned under pkt. 13 – foræl-

drerådet kan stille spørgsmål. 

Drøftelse af mobiltelefon om hvorvidt de må have dem i frikvartererne. Nogen elever har 

behov for deres mobil og andre vil godt kunne undvære den.  

Pinden med regler for frikvarterer slettes. (Den lægges på hjemmesiden/aula) 

Bestyrelsen på hjemmesiden – hjemmesiden/billeder/ mail/tlf. Skolebestyrelsen sender 

et vellignende foto til skolens sekretær på karot@lolland.dk  

 

 

9. Specialskolens budget, kl. 19.30 – 19.45 

Sagsfremstilling: 

7.1 Skolebestyrelsen har ønsket at drøfte, regler m.v. for skolebestyrelsens ind-

flydelse/accept af budget og midler m.v. 

 

 

7.2 Specialskolens budget fremlægges: Se vedlagte bilag 

 

Referat: 

Ad. 7.1: 

Ad. 7.2: 

Ca. 85% er lønudgifter. Vi har udmeldt at der er 80 kr. pr barn pr uge til forbrug af ma-

terialer. 

Skolebestyrelsen må meget gerne komme med ønsker og forslag. Hvis bestyrelsen har et 

ønske om f.eks. at kunne få eleverne på lejrskole – har de så indflydelse på det økono-

misk? Hvis der er ønsker om lignende vil vi undersøge om det er muligt – også økono-

misk.  

 

10. Politikker og retningslinjer, kl. 19.45 – 20.00 

10.1 Sagsfremstilling: 

Skoleleder lægger op til en drøftelse af en retningslinje vedr. skole/hjem samarbejdet. 

Skole/hjemsamarbejdet er en af de vigtigste elementer i at have et godt skoleforløb for 

børnene. Der er rigtig mange eksempler på, hvordan det gøres godt, men også eksem-

pler på, når det kører lidt af sporet. Skolebestyrelsen har mulighed for at opsætte en 

ramme omkring dette samarbejde, der kan gøre det langt nemmere for både forældre og 

medarbejdere, at forstå, hvad de dels kan forvente, dels hvad de bør bidrage med. 

Et par hjælpespørgsmål til drøftelsen kunne fx være: 

Hvilke forventninger har vi til hinanden skole og hjem? 

Hvordan bør vores kommunikation foregå? 

mailto:karot@lolland.dk
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Kan vi skrive konkrete metoder ind i en retningslinje? 

 

10.2 Sagsfremstilling: 

Drøftelse og godkendelse af mobbepolitik fremlagt på sidste møde 

Bilag med mobbepolitik vedlagt. 

 

Referat: 

Pkt. 10.1 

Pkt. 10.2 

Bestyrelsen vil gerne have lærerne med ind over og læse politikkerne. Forslag om fælles 

trivselspolitik. Samarbejde og opgaveløsning på kryds og tværs. Der må ligge noget ma-

teriale på Østofte Landsbyordning om bl.a. hvordan man taler til hinanden m.v. 

Kommunikation og omgangstone bør hører ind under trivsel. Også forældre/skole. 

Seksualitet bør også være et punkt i retningslinjer. 

Sorgpolitik bør vi have. 

 

 

__________________________________  ____________________________________  

Formand Martin Simonsen       Næstformand Casper Løje Pedersen 

 

 

 

__________________________________  ____________________________________  

Medlem Anne S Christensen       Medlem Henriette Hansen 

 

 

 

__________________________________   ___________________________________  

Medlem Rikke Østfeldt-Witt       Medlem Torben Pihl 

 

 

 

__________________________________   ___________________________________  

Medlem Anita Hansen        Suppleant René Liljedahl 

 

 

 

Dato: __________________ 


